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كل ما تحتاج معرفتة عن

إلتهــاب

اللوزتين الحـاد

للإستفسار وحجز المواعيد

يرجى الإتصال 6666 182



أعراض إلتهاب اللوزتين الحاد

شديد  إرتفاع  مع  البلع  فى  وألام  صعوبة  تشمل  اللوزتين  إلتهاب  أعراض 
بالحرارة وألم بالعقد الليمفاوية فى جانى العنق

وقد يسبب إلتهاب اللوزتين البكتيرية مضاعفات نادرة الحدوث ولكنها خطيرة 
اللوزتين مسبب ما يسمى “خراج  المناطق حول  إلى  الإلتهابات  إمتداد  مثل 

حول اللوزتين” أو حمى روماتيزمية أو إلتهاب بالكلى

تكثـر الإصابـة بإلتهـاب اللوزتيـن لـدى الأطفـال وكذلـك هـم أكثـر عرضـة لأنها 
تسـبب لهـم “إنقطـاع النفـس الأنسـدادي النومـي” خاصـة إذا كان تضخـم 

اللوزتيـن كبيـر

علاج إلتهاب اللوزتين

الكافية،  السوائل  بإعطاء  يكون  بكتيرى  الغير  الحاد  اللوزتين  إلتهاب  علاج 

ترطيب  المالحة،  بالمياه  الغرغرة  المناسبة،  والمشروبات  الأطعمة  توفير 

الهواء، إستخدام حبوب الإستحلاب المهدئة، معالجة الألام والحمى

اللوزتين  إلتهاب  حالات  فى  البنيسيلين  مثل  الحيوية  المضادات  وتستخدم 

المريض لديه حساسية من  الجراثيم العقدية وأذا كان  الناتجة عن  البكتيرى 

البنيسيللين يعطى المضادات الحيوية البديلة

فى حالة إلتهاب اللوزتين المزمن لا يكون إستئصال اللوزتين هوالعلاج مثلما 

كان شائعا من قبل. ولكن المتبع الأن فى مثل هذه الحالات هو التعامل مع 

وكذلك  منها  أوالقريبة  اللوزتين  بمنطقة  والمتعايشة  المسببة  الميكروبات 

مثل  المنطقة  بنفس  الموضعية  الإلتهابات  مسببات  مع  والتعامل  إكتشاف 

الحساسية وإرتجاع المرىء

المناعة  جهاز  دعم  فى  اللوزتين  وظيفة  أهمية  على  التأكيد  أجل  من  ذلك 

بالجسم عامة والمناعة الموضعية بالبلعوم والحلق خاصة

اللهاة

لهاة الحلق

لوزة الحلق

لسان

اللوزتين العاديتين التهاب اللوزتين



Symptoms of Acute Tonsillitis

Acute tonsillitis associated with sore throat, painful swallowing, fever 
and tender cervical lymph nodes

It may cause significant morbidity for the patient and family, however 
serious complications are rare; these includes acute cervical  adenitis  
with  abscess, peritonsillar abscess, post-streptococcal glomerulone-
phritis and rheumatic fever

Children at particular risk for the development of obstructive sleep (or 
awake) disturbances secondary to tonsillar hypertrophy

Treatment of Acute Tonsillitis

Antibiotic offer a clear clinical benefit for acute tonsillitis, in addition; 
provide adequate fluids, Provide comforting foods, prepare a saltwa-
ter gargle, humidify the air, offer lozenges, treat throat pain and fever.  
Penicillin  is the first  line antibiotic in acute tonsillitis due to “Group 
A Beta Hemolytic Streptococcus”. If patient is allergic to penicillin, an 
alternative antibiotic can be prescribed

In past the usual approach to disease in tonsils has been surgical re-
moval. But the role of chronic infection, alternation in the relation 
with commensal microorganisms, recognition of the role of environ-
mental inflammation from allergic and esophageal reflux disorder, a 
great understanding of the role of tonsils in both local and systemic 
immunity and the development of alternative form of therapy have 
led to a reevaluation of this approach

Unless hypertrophy of the tonsils or significant indications of tonsil-
lectomy are seen, the tonsils should not be removed. The significant 
risk from tonsillectomy must be carefully explained
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